

No. 9464. INTERNATIONAL CONVENTION ON THE ELIMINATION OF ALL FORMS OF RACIAL DISCRIMINATION. OPENED FOR SIGNATURE AT NEW YORK ON 7 MARCH 1966¹

N° 9464. CONVENTION INTERNATIONALE SUR L'ÉLIMINATION DE TOUTES LES FORMES DE DISCRIMINATION RACIALE. OUVERTE À LA SIGNATURE À NEW YORK LE 7 MARS 1966¹

RATIFICATION

Instrument deposited on:

10 December 1970

CHINA²

(To take effect on 9 January 1971.)

RATIFICATION

Instrument déposé le :

10 décembre 1970

CHINE²

(Pour prendre effet le 9 janvier 1971.)

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 660, p. 195; for subsequent actions, see annex A in volumes 667, 669, 670, 672, 676, 677, 681, 685, 703, 728, 735, 737, 741, 751 and 752.

² Objections were received from the Governments of the following States on the dates indicated, to the effect that they considered the ratification as null and void since the so-called "Republic of China" had no right to speak or assume obligations on behalf of China—there being only one Chinese State, the People's Republic of China, and one Government entitled to represent it, the Government of the People's Republic of China :

<i>State</i>	<i>Date of receipt of notification</i>
Mongolia	11 January 1971
Union of Soviet Socialist Republics	18 January 1971
Bulgaria	12 March 1971
Ukrainian Soviet Socialist Republic	21 April 1971
Romania	2 June 1971
Byelorussian Soviet Socialist Republic	9 June 1971

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 660, p. 195; pour les faits ultérieurs, voir l'annexe A des volumes 667, 669, 670, 672, 676, 677, 681, 685, 703, 728, 735, 737, 741, 751 et 752.

² Le Secrétaire général a reçu des Gouvernements ci-après, aux dates indiquées, des objections aux termes desquelles ils considéraient ladite ratification comme nulle et non avenue du fait que la prétendue « République de Chine » n'avait pas le droit de parler ou de contracter des obligations au nom de la Chine—le seul Etat chinois existant étant la République populaire de Chine, et le seul Gouvernement habilité à le représenter, le Gouvernement de la République populaire de Chine :

<i>Etats</i>	<i>Date de réception de la notification</i>
Mongolie	11 janvier 1971
Union des Républiques socialistes soviétiques	18 janvier 1971
Bulgarie	12 mars 1971
République socialiste soviétique d'Ukraine	21 avril 1971
Roumanie	2 juin 1971
République socialiste soviétique de Biélorussie	9 juin 1971